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Vragen van statenleden Inez Flameling en Ernst Jonker (PvdA-Groenlinks) ingevolge 
artikel 44 reglement van orde  

AANHANGSEL 
tot de notulen van de Provinciale Staten van Zeeland 2024 nummer 101. 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake 
Bloembollen- en snijbloementeelt in Zeeland: 

(ingekomen: 21 april 2024) 

Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 
1. Is GS het met ons eens dat de teelt van
snijbloemen en bloembollen op land, dat ook voor
voedselproductie kan worden gebruikt, ongewenst
is? Graag een toelichting.

1. Nee. Hoewel snijbloemen en bloembollen niet
voor menselijke voedselconsumptie zijn brengt
het een positieve bijdrage op diverse andere
aspecten. Denk aan een economische bijdrage,
werkgelegenheid, toerisme en innovatie.
Daarnaast heeft GS geen invloed op het
bouwplan van de ondernemer. Deze
verantwoordelijkheid ligt bij de ondernemer en de
markt.

2. Veel bollenboeren huren tjdelijk grond voor de
teelt. In hoeverre is dit het geval in Zeeland?
Indien het voorkomt, in hoeverre tast dit het
businessmodel van de aardappel en ui-sector
aan?

2. GS is niet bekend met hoeveel Zeeuwse
bollenboeren grond huren en of dit aantal
daadwerkelijk hoog is. Voor een goede aardappel- 
en uien teelt is gewasrotatie noodzakelijk, waarbij
veel verschillende gewassen een rol spelen. Van
een negatieve impact op het businessmodel is
dan ook geen sprake.

3. Is GS het met ons eens dat een toename van
de gangbare teelt van snijbloemen en
bloembollen in Zeeland ongewenst is in verband
met de relatef grote hoeveelheid
gewasbeschermingsmiddelen die dit met zich
meebrengt en de daarmee gepaard gaande
risico’s voor de volksgezondheid? Graag een
toelichting.

3. Nee. De teelt in Zeeland gebeurt volgens de
desbetreffende gewasbeschermingsrichtlijnen met
gebruik van middelen die door het College voor
de toelating van gewasbeschermingsmiddelen en
biociden (Ctgb) zijn goedgekeurd.

4. Is GS bereid om het waterschap te vragen
extra onderzoek te doen naar de residuen van
gewasbeschermingsmiddelen in de omgeving van
de bollenpercelen? Graag een toelichting.

4. Nee. Dit dient landelijk met een specifiek
onderzoek opgepakt te worden. Het meetnet
(frequentie en locaties) van het waterschap zijn
niet opgezet om dit soort specifieke vraagstukken
te onderzoeken.

5. In andere provincies zijn er afspraken gemaakt
met bollentelers om spuitvrije zones te
hanteren in de buurt van scholen en woonwijken
ter bescherming van de volksgezondheid. Is er in
Zeeland ook sprake van dergelijke afspraken? Zo
niet is GS het met ons eens dat dit zo snel
mogelijk in Zeeland ook zou moeten gebeuren?
Graag een toelichtng.

5. GS is niet bekend of hier Zeeuwse afspraken
over zijn gemaakt. GS pleit dan ook eerder voor
landelijke afspraken en regels in plaats van
provinciale.

6. Is GS bereid om met ZLTO en andere
betrokken partijen in gesprek te gaan over de
(on)wenselijkheid van deze trend en hoe boeren
en tuinders kunnen worden geholpen en
gestimuleerd om niet te kiezen voor
bloembollen/snijbloemen en/of te kiezen voor
biologische teelt hiervan? Graag een toelichting

6. GS heeft geen invloed op het bouwplan of
teeltwijze van een individuele ondernemer en wil
deze ook aan de ondernemer laten. Wel staan we
open voor concrete projecten of initiatieven vanuit
de sector.

Vanuit het Uitvoeringsprogramma Landelijk 
Gebied 2021 – 2030 werken we toe naar 
volhoudbare landbouw en stimuleren we 



 

 

innovatie, onderzoek en projecten die hieraan 
bijdrage. Om dit verder te stimuleren, is hulp aan 
deze sector zeker mogelijk, mits deze past binnen 
het Uitvoeringsprogramma Landelijk Gebied 2021 
– 2030.  

7. Is GS bereid om binnen de eigen organisatie 
niet langer gangbare bloemen uit te delen bij 
felicitaties e.d. maar te kiezen voor bijvoorbeeld 
biologische bloemen, het planten van een 
boom, een zakje inheems bloemenmengsel of 
andere aardigheidjes met een duurzamer 
karakter? Graag een toelichting. 

7. De Provincie Zeeland werkt voor de inkoop van 
bloemen samen met lokale leveranciers uit de 
regio. Alle bloemen komen van de Nederlandse 
veiling uit Rijnsburg in Zuid-Holland.  
 
Wij zullen aandacht blijven hebben voor het lokaal 
inkopen van onze bloemen en andere 
relatiegeschenken. We hebben voor nu echter 
niet de intentie om het inkoopbeleid extra aan te 
scherpen of felicitaties aan te passen. 

MIDDELBURG, 21 mei 2024 
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